



Ελέω βρετανο-τουρκικής δικαιοδικής, διζωνικής ομοσπονδίας!

Φανούλα Αργυρού

Διαβάσαμε στον «Φιλελεύθερο» (7.3.2025, Φρίξου Δαλίτη), ότι με πρωτοβουλία του ευρωβουλευτή Λουκά Φουρλά, τελικά μετά από 50 χρόνια, «οι βιασθείσες, χήρες, σύζυγοι αγνοουμένων, κόρες και αδελφές που έζησαν τη φρίκη της τουρκικής εισβολής, θα βρουν βήμα ν' ακουστεί η φωνή τους στο Ευρωκοινοβούλιο... Η Επιτροπή Δικαιωμάτων των Γυναικών και Ισότητας των Φύλων (FEMM)...φτάνει στην Κύπρο τον ερχόμενο Μάιο...».

«Δεν μπορούμε να ξεχάσουμε. Δεν μπορούμε ν' αφήσουμε τα εγκλήματα της Τουρκίας να χαθούν στη λήθη. Κορίτσια 12,13,14 ετών, παιδιά ακόμη, βιάστηκαν και σηματοδεύτηκαν για πάντα... Περισσότερες από 800 γυναίκες βιάστηκαν από Τούρκους ... Η αλήθεια πρέπει να ακουστεί. Οι γυναίκες της Κύπρου πρέπει να δικαιωθούν. Γιατί οι γυναίκες αυτές δεν είναι αριθμοί. Είναι σύζυγοι, κόρες, μανάδες, γιαγιάδες. Είναι η Κύπρος, που εδώ και πενήντα χρόνια αιμορραγεί. Κι εμείς οφείλουμε να θυμόμαστε. Να μην επιτρέψουμε να ξεχαστούν», δήλωσε ο ευρωβουλευτής Φουρλάς.

<https://www.philenews.com/kipros/koinonia/article/1563718/spai-i-siopi-viasmi-tou-1974-enopion-tou-evrokinovoulou-me-protovoulia-louka-fourla>

Με την ευκαιρία αυτή θυμίζουμε τα πιο κάτω (όπως έχουμε γράψει επανειλημμένα) για τα φοβερά αυτά ατιμώρητα τουρκικά εγκλήματα. Συγχαρητήρια στην πρωτοβουλία του Λ. Φουρλά (Την ίδια ΤΟΥΡΚΙΑ, που, παρεμπιπτόντως, από το 2022 ο Πρόεδρος της Ουκρανίας, Β. Ζελένσκι, θέλει ν' αναλάβει ως... “εγγυήτρια” της Ουκρανίας! Ο ίδιος που ευθύνεται για τη συμμετοχή της Τουρκίας στη συνάθροιση Στάρμερ στο Λονδίνο χωρών της ΕΕ στις 2/3/2025!).

Βρετανικά έγγραφα

Στις 27 Δεκεμβρίου 2006, με την αποδέσμευση βρετανικών εγγράφων για τους τουρκικούς βιασμούς Ελληνίδων γυναικών κατά τις τουρκικές εισβολές, δημοσιεύσαμε σχετικά στη «Σημερινή»:

1974: Τουρκικοί βιασμοί – εκτρώσεις σε νοσοκομείο των Βάσεων

Οι Βρετανικές βάσεις το 1974 είχαν απευθείας μαρτυρίες για τους τουρκικούς βιασμούς Ελληνοκυπρίων γυναικών. Πιο συγκεκριμένα, τον Οκτώβριο του 1974 ο Διεθνής Ερυθρός Σταυρός και η Κυβέρνηση της Κυπριακής Δημοκρατίας ζήτησαν από τις Αρχές των Βρετανικών Βάσεων όπως ανταποκριθούν με ιατρική βοήθεια σε 40 και πλέον Ελληνοκύπριες – θύματα βιασμού, οι οποίες Αρχές των Βάσεων δέχθηκαν, όπως μας ενημέρωσαν αποδεσμευμένα βρετανικά έγγραφα.

Τροποποίησαν τον νόμο για εκτρώσεις

Καθώς δε ο νόμος περί εκτρώσεων στο Ηνωμένο Βασίλειο δεν επεκτεινόταν αυτόματα και στις περιοχές των “κυρίαρχων” Βρετανικών Βάσεων, ήταν ανάγκη να τροποποιήσουν καταλλήλως τη νομοθεσία στις Βάσεις (που έκαναν), για να καλύπτονταν νομικά οι χειρουργικές επεμβάσεις. Και να προστατεύσουν τους γιατρούς που αναμείχθηκαν με τις εν λόγω επεμβάσεις θεραπείας. Οι εκτρώσεις είχαν ξεκινήσει στο Νοσοκομείο Πριγκίπισσα Μαίρη (Princess Mary) στο Ακρωτήρι, στις 22 Οκτωβρίου. Έτσι ο νόμος τροποποιήθηκε αναλόγως στις 21 Οκτωβρίου 1974...

Ντενκτάς και Βρετανοί δεν ήθελαν να γίνουν θέμα οι βιασμοί – «Να κλείσει το θέμα των βιασμών»!

Παράλληλα, όμως, η Υπ. Αρμοστεία στη Λευκωσία τον Οκτώβριο του 1974 ζητούσε από το Φόρεϊν Όφισ να κλείσει ουσιαστικά το θέμα των βιασμών και έτσι να μην επανερχόταν ως πρόβλημα μεταξύ των δύο κοινοτήτων, για να προχωρήσουν οι συνομιλίες Κληρίδη – Ντενκτάς... Είχε προηγηθεί και ο Ρ. Ντενκτάς τον Σεπτέμβριο του 1974, ζητώντας πλήρη ΜΥΣΤΙΚΟΤΗΤΑ (total secrecy) για τους βιασμούς...

Στα εγκλήματα αυτά, υπενθυμίζω, αναφέρθηκαν πρωτοσέλιδα οι βρετανικές εφημερίδες, όπως το χαρακτηριστικό της «SUN» (BARBARIANS), 5 Αυγούστου 1974. Διαβάστε στο δίγλωσσο βιβλίο της Κίνησης για Ελευθερία και Δικαιοσύνη στην Κύπρο «Αιματηρή Αλήθεια – Bloody Truth», το «Βήμα» Λονδίνου, 8 Αυγούστου 1974 κ.ά.

Στις 23 Ιανουαρίου 1977, η βρετανική «Sunday Times», αφού εξασφάλισε αντίγραφο της απόρρητης έκθεσης του Συμβουλίου της Ευρώπης που βρήκε την Τουρκία ένοχη για παραβίαση επτά άρθρων της Ευρωπαϊκής Σύμβασης Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων, δημοσίευσε πρωτοσέλιδα, με τον καταδικαστικό τίτλο «Τουρκικές θηριωδίες: Τι αποκαλύπτει απόρρητη έκθεση» και τον υπότιτλο «Τα τρομερά μυστικά της τουρκικής εισβολής στην Κύπρο», πληροφορίες για τις τουρκικές βαρβαρότητες, φόνους, βιασμούς, λεηλασίες το 1974...

Sir James Fawcett – παππούς του Μπόρις Τζόνσον

Η ιστορική έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για τα Ανθρώπινα Δικαιώματα, που υιοθετήθηκε το 1976, ετοιμάστηκε υπό την Προεδρία του μ. James Fawcett (1913-1991), αργότερα γνωστού ως Sir James Fawcett DSC QC, παππού του πρώην Πρωθυπουργού Boris Johnson (από τη μητέρα του). Παρόλη την υπηρεσία του στις μυστικές υπηρεσίες Ναυτικού και το Φόρεϊν Όφισ, είχε το ηθικό θάρρος να προεδρεύσει της ιστορικής έκθεσης που συγκέντρωσε τόσες μαρτυρίες για τις απάνθρωπες ενέργειες της Τουρκίας με τα καταπελτικά εναντίον της συμπεράσματα.

Φόρεϊν Όφισ/Τουρκία προσπάθησαν απεγνωσμένα να μάθουν από που είχε διαρρεύσει η έκθεση...

Η δημοσίευση, βλέπετε, έγινε μόνον τρεις εβδομάδες πριν από τη συνάντηση Μακαρίου/Ντενκτάς/Βάλντχαϊμ (12.2.1977), όταν κρατήθηκαν στα πρακτικά οι συνεννοήσεις και οι οδηγίες προς τους διαπραγματευτές με τις 4 κατευθυντήριες γραμμές για επανέναρξη των ενδο-κοινοτικών συνομιλιών και τη μετατόπιση του Κυπριακού από θέματος εισβολής και κατοχής σε... δικοινοτική διαφορά!

Με τον Πρόεδρο Μακάριο να είχε δεχθεί μονομερώς τη βρετανο-τουρκική ΔΔΟ ερήμην του λαού και ενημερώσει σχετικά Βρετανούς και Αμερικανούς από το 1975! Στις 12.2.1977 ζήτησε από τον Ντενκτάς να μην αναφερθεί η Διζωνική στις κατευθυντήριες, για να του διδόταν καιρός να προετοιμάζε τον ανήξερο λαό... (βιβλίο Φ.Α. «Διζωνική vs Δημοκρατία 1955-2019»).

«Ο άλλος πόλεμος των γιατρών του 1974»

Τον Ιούνιο του 2014, γιατροί που εξέτασαν τα θύματα βιασμού από τους Τούρκους το 1974 εξέδωσαν βιβλίο με συγκλονιστικές αφηγήσεις και μαρτυρίες από εκείνους που βίωσαν την τουρκική κτηνωδία.

Ορισμένα προηγούμενά μας άρθρα

Δεύτερος βιασμός 42 χρόνια μετά, «Σημερινή», 12.1.2016.

<https://simerini.sigmalive.com/article/2016/1/12/deuteros-biasmos-42-khronia-meta>

Η ανοικτή πληγή του 1974 – Οι βιασμοί αποτελούν και μορφή γενοκτονίας, με δικαστική απόφαση, «Σημερινή», 20.12.2016.

<https://simerini.sigmalive.com/article/2016/12/20/e-anoikte-plege-tou-1974>

1974 – Οι βιασμοί 800 και πλέον Ελληνίδων από τους βάρβαρους Τούρκους – Προς Βρετανό Πρωθυπουργό Boris Johnson, Βρετανό Υπάτο Αρμοστή Stephen Lillie και κυπριακή πολιτική ηγεσία, «Σημερινή», 22.6.2021.

<https://simerini.sigmalive.com/article/2021/6/22/1974-oi-biasmoi-800-kai-pleon-ellenidon-apo-tous-barbarous-tourkous>

Οι βιασμοί Ελληνίδων το 1974 από τους βάρβαρους, «Σημερινή», 4.8.2022.

<https://simerini.sigmalive.com/article/2022/8/4/oi-biasmoi-ellenidon-to-1974-apo-tous-barbarous>

Όπως δεν τολμούν να ζητήσουν γνήσια ΑΠΕΛΕΥΘΕΡΩΣΗ, «Σημερινή», 10.3.2024.

<https://simerini.sigmalive.com/article/2024/3/18/opos-den-tolmoun-na-zetesoun-gnesia-apeleutherose>

Η Φανούλα Αργυρού είναι Ερευνήτρια/δημοσιογράφος.

[Πηγή](#)